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ACTA DE LA SESSIÓ: PLE EXTRAORDINÀRIA I URGENT DE L’AJUNTAMENT DEL 

DIA  9 d´octubre de 2017. 

 

A la vila de Roses (Girona), 9 d´octubre de 2017. 

 

Quan són les 13:00, es reuneix a la sala d'actes de la Casa Mallol, sota la presidència de 

la senyora Montserrat Mindan i Cortada, alcaldessa presidenta de la corporació, el PLE 

de l’Ajuntament a l’objecte de dur a terme la sessió EXTRAORDINÀRIA i URGENT 

d’acord amb la convocatòria que s’ha repartit. 

 

SENYORS QUE HI ASSISTEIXEN: 

 

Sr. Carles Pàramo i Ponsetí     Primer tinent d'alcalde 

Sr. Francesc Giner i Ballesta    Segon tinent d'alcalde 

Sr. Juan Manuel Fernández i Martínez   Tercer tinent d’alcalde 

Sr. Marc Danés i Zurdo     Regidor 

Sra. Anna Jorquera i Navarro    Regidora 

Sr. Fèlix Llorens Palou     Regidor 

Sr. Joan Plana i Sagué     Regidor 

Sr. Èric Ibáñez i Martín     Regidor 

Sra. Verónica Medina i Flores    Regidora 

Sr. Gerard Teixidó i Rivera     Regidor 

Sra. Olga Simarro Rojas     Regidora 

Sr Antonio Rodríguez López     Regidor 

Sr. Manel Escobar Yegua     Regidor 

Sr. Àngel Tarrero González     Regidor 

Sr. José Manuel Àlvarez Cuñat    Regidor 

Sr. José Antonio Valdera Martín    Regidor 

 

També hi assisteixen: 

 

Sra. Mariel·la Roig Guitart    Interventora accidental de la corporació 

Sra. Maria Teresa Sánchez Luna   Tècnica d’Administració General 
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Actua com a secretari, el secretari general de la corporació, senyor Francisco Luis Muñoz 

Cameo. 

 

Un cop l'alcaldessa ha obert l'acte, s'entra a l'ordre del dia, es tracten els afers indicats i 

es prenen els acords que es detallen. 

 

 

ORDRE DEL DIA 

 

1.0.- Acordar la urgència del Ple (art. 79 ROF) .................................................................. 3 

2.0.- Proposta moció de rebuig a la violència de l'01/10/17 ............................................... 3 
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1.0.- Acordar la urgència del Ple (art. 79 ROF) 

 

INTERVENCIÓ DE L’ALCALDESSA PRESIDENTA 

 

Sra. Montse Mindan.- Així com altres ajuntaments també han decretat plens 

extraordinaris o així el mateix Consell Comarcal l’ha convocat per demà al migdia, és 

estrictament per passar la moció que s’ha passat la moció que s’ha fet arribar a tots els 

regidors. A causa de la celeritat amb la qual se succeeixen tots els esdeveniments vam 

considerar que era necessari fer avui aquest Ple. 

 

Tot seguit es passa a votació de la urgència i se n'extreu el següent resultat: 

 

Vots a favor: ONZE (11) Montse Mindan, Carles Pàramo, Juan M. Fernández, Marc 

Danés, Anna Jorquera, Joan Plana, Èric Ibañez, Verònica Medina, Gerard Teixidó, 

Francesc Giner, Fèlix Llorens.  

 

Vots en contra: CAP (0)  

 

Abstencions: SIS  (6) Olga Simarro, Antonio Rodríguez, Manel Escobar, Àngel Tarrero, 

José M. Alvarez. i José A. Valdera. 

 

En veure el resultat de les votacions, l'Alcaldia presidència declara aprovada la urgència.  

 

 

 

2.0.- Proposta moció de rebuig a la violència de l'01/10/17 

 

La senyora alcaldessa presidenta de la corporació, llegeix la proposta d'acord que és del 

tenor literal següent: 

 

Identificació de l’expedient 
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Moció de l'Alcaldia, amb E2017018799/06.10.17, de condemna de la violència i repressió 

efectuada per part de la policia el passat diumenge 1 d'octubre de 2017 a Catalunya. 

 

El diumenge 1 d’octubre de 2017 passarà a la història a Catalunya per la vergonya d’un 

Estat espanyol repressor que ha exercit una dura violència davant d’uns ciutadans 

absolutament indefensos. Però sobretot restarà en els nostres cors i en la nostra memòria 

per l’actitud cívica, serena, coratjosa, pacífica i persistent d’uns ciutadans que van sortir a 

votar i exercir la democràcia malgrat les amenaces i l’estat de setge i por.  

 

Per aquest motiu, l’Ajuntament de Roses  

 

ACORDA:  

 

PRIMER.- Condemnar de forma enèrgica, alta i clara tota la violència injustificada 

generada per l’Estat espanyol, emparat pel seu Govern, contra veïns i veïnes dels nostres 

pobles i ciutats que l’únic que volien era decidir exercint la democràcia. Unes agressions 

dictades pel govern de l’Estat que van provocar més de 900 ferits, quatre d’ells ingressats 

en centres hospitalaris.  

 

SEGON. Donar tot el suport a les persones ferides durant les càrregues policials del 

passat dia 1 d’octubre de 2017 a Catalunya.  

 

TERCER.- Exigir la retirada dels efectius policials del Cuerpo Nacional de Policia i la 

Guàrdia Civil enviats de manera expressa per impedir l’exercici democràtic de votar en un 

referèndum, reprimint amb violència les llibertats i drets fonamentals de la ciutadania. 

Demanar que el Govern de l’Estat assumeixi totes les responsabilitats pels danys 

personals i materials conseqüència d’aquesta brutal repressió.  

 

QUART.- Demanar la dimissió del Delegat del Govern d’Espanya a Catalunya, Enric 

Millo, com a un dels principals responsables per l’actuació violenta i desproporcionada 

dels cossos policials espanyols en molts col·legis electorals i declarar-lo persona non 

grata al nostre municipi.  
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CINQUÈ.- Reconèixer l’actitud, valentia i el comportament cívic i pacífic de més de 2 

milions de persones que aquest diumenge es van expressar a les urnes, tot i l’estat de 

terror que va voler imposar l’Estat espanyol, i als qui se’ls va usurpar el vot ja dipositat 

dins d’urnes requisades.  

 

SISÈ.- Demanar la mediació i el suport de les institucions europees i de la comunitat 

internacional.  

 

SETÈ.- Deixar constància que els municipis catalans i els seus càrrecs electes estaran al 

costat d’allò que decideixin les institucions catalanes, Govern català i Parlament de 

Catalunya.  

 

 

INTERVENCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL D'ESQUERRA REPUBLICANA (ERC-AM)  

 

Sr. Joan Plana.- Abans d’entrar en la intervenció pròpia de la moció posar sobre la taula 

dues qüestions d’ordre.   

 

La primera és que és habitual, en aquest tipus de plens, en què el que es fa no és tan 

aprovat projectes de caire municipal que formen part de l’activitat de la institució sinó que, 

el que es fa és fer una declaració institucional determinada. Una tradició que tenia, 

almenys aquesta casa, pel que recordo abans de ser regidor com es va fer en plens com 

en el que es va defensar el model d’escola catalana era que els regidors renunciàvem a 

la retribució per tal de reforçar el missatge que volíem transmetre. Aquesta qüestió es va 

plantejar però sembla que alguns grups no hi varen estar massa d’acord. Tot i que si al 

final s’ha decidit fer decaure aquest punt, ho respectem. Però sí que volem dir que, per 

part del nostre grup, hem decidit que les retribucions d’aquest Ple, les cedirem a la caixa 

de solidaritat que han habilitat Òmnium i ANC per ajudar a les víctimes de la repressió de 

l’estat espanyol.  

 

En segon lloc, voldria fer una pregunta en relació amb el format del Ple. Fa un parell 

d’hores hem rebut una contraproposta del grup municipal del Partit Socialista en què 

presentaven una moció alternativa. Simplement era per concretar si era una esmena a la 
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totalitat d’aquesta que, per tant també podem debatre avui, o era una moció per ser 

debatuda en propers plens. Ho demano de cara a orientar el debat. 

 

 

INTERVENCIÓ DE L’ALCALDESSA PRESIDENTA 

 

Sra. Montse Mindan.- En primer lloc, dir al senyor Joan Plana que, pel que fa a la 

retribució, evidentment són lliures de fer el que vulguin. En tot cas, recordar-li que hi ha 

un topall decretat en el primer Ple pel que fa a les retribucions de les comissions 

informatives i plens. 

 

En segon lloc, dir-li que personalment ho entenc com una esmena a la totalitat, ja que 

se’ns ha fet arribar avui i fa referència a la moció present. En tot cas, demanarem al 

senyor Antonio Rodríguez que ens digui si es tracta d’una esmena a la totalitat per un 

proper Ple i per tant, avui, no en parlaríem.  

 

 

INTERVENCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL DEL PARTIT DELS SOCIALISTES DE 

CATALUNYA CANDIDATURA DE PROGRÉS (PSC-CP)  

 

Sr. Antonio Rodríguez.- Sí que en parlarem perquè estan parlant de la mateixa qüestió. El 

que nosaltres no valoràvem i no preteníem, ja que si no l’hauríem presentat abans, era fer 

un Ple extraordinari. Entenem que aquí hi ha un oportunisme pel fet que demà, 

possiblement, hi haurà una declaració per part del president i per això s’havia de 

presentar avui sí o sí. Però en tot cas, nosaltres el presentàvem en un Ple ordinari perquè 

la nostra posició és la nostra i crec que es pot explicar ara o en el proper Ple ordinari.  

 

 

INTERVENCIÓ DE L’ALCALDESSA PRESIDENTA 

 

Sra. Montse Mindan.- Llavors entenc que serà un punt pel proper Ple ordinari. 
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INTERVENCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL DEL PARTIT DELS SOCIALISTES DE 

CATALUNYA CANDIDATURA DE PROGRÉS (PSC-CP)  

 

Sr. Antonio Rodríguez.- En principi sí. 

 

 

INTERVENCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL D'ESQUERRA REPUBLICANA (ERC-AM)  

 

Sr. Joan Plana.- Un cop aclarit això passo a debatre la moció presentada i a explicar el 

posicionament del nostre grup municipal.  

 

Sobre el primer i el segon punt poc hi ha a dir. La jornada de l’1 d’octubre serà recordada 

com a aquella en què l’estat espanyol va recuperar sistemes de repressió que molts, ja 

creien oblidats per sotmetre violentament a la gent que es mobilitzava de forma pacífica i 

cívica per fer una cosa tan simple com exercir el seu dret a vot.  

 

Aquestes pràctiques, però, lluny de ser l’exercici de fortalesa que pretenen ser són una 

clara mostra de feblesa. La història ens ensenya que el règim, com els animals ferits, 

quan es tornen més agressius i més violents, és quan estan més a prop de caure.  

 

Les administracions són un constructe humà. Una convenció artificial a la qual cedim una 

part de la nostra llibertat per tal que defensi drets que, des de la societat organitzada 

se’ns poden garantir. Diumenge, les administracions catalanes, van ser un exemple de 

compromís amb els drets de la societat. Des del Govern de la Generalitat fins als 

ajuntaments varen conjurar-se per defensar els drets i llibertats dels catalans malgrat les 

amenaces i les agressions. 

 

En aquesta tasca cal destacar especialment l’actuació dels cossos públics catalans com 

ara, el cos dels Mossos d’Esquadra i els bombers que, al llarg de tota la jornada, en 

situacions gens senzilles, van actuar en pro de l’interès general. I en aquest punt, 

aprofitaria per fer una demanda a l’alcaldessa i és que a Roses, per sort, no vàrem tenir 

episodis d’aquest estil, fer arribar en nom del consistori i dels grups, evidentment que s’hi 

vulguin afegir – que per part nostre, ens hi afegim – una felicitació i un agraïment a la 
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Comissaria i al Parc de Bombers de Roses en el sentit institucional d’agrair al cos, la 

feina que varen fer aquell dia. 

 

A l’altra banda, vàrem trobar un estat, representat a Catalunya pel senyor Enric Millo, que 

va actuar desacomplexadament com una potència ocupant; exercint l’ús de la força en 

defensa dels seus interessos i no en el dels seus ciutadans, fent-ho a més a més de 

forma injustificada, innecessària i manifestament desproporcionada, emprant per a 

aquesta menyspreable feina un autèntic exèrcit d’ocupació que, al crit de ‘A por ellos’ va 

desembarcar fa uns dies al nostre país. Unes tropes que, tal com demana el punt tercer 

de la moció que avui debatem, creiem que per decència, dignitat i justícia no poden 

seguir ni un dia més a Catalunya.  

 

Malgrat tot, aquell 1 d’octubre serà recordat com un autèntic exemple de mobilització 

democràtica, d’empoderament col·lectiu i de resistència pacífica. Per aquest motiu, tal 

com diu el punt cinc, cal donar les gràcies. Gràcies als milions de persones que varen 

anar a votar. Gràcies a la gent que va participar en la logística que va fer possible 

desplegar milers d’urnes pel territori. Gràcies als alcaldes que varen donar la cara, i aquí 

també volem fer extensiva l’agraïment a l’alcaldessa de Roses que va permetre que 

Roses estigues aquell dia al costat de la democràcia. Gràcies, també, a tota la gent que 

va estar a les meses electorals malgrat el perill i aquí també, volem viure, en primera 

persona com al llarg dels sis col·legis de Roses,  tota la gent que hi havia a les meses va 

aguantar malgrat les imatges que arribaven d’arreu del país que feien que poguessin 

tenir, de forma molt humana, por del que pogués passar al llarg de la jornada. Gràcies, 

també, als centenars de persones que varen defensar els col·legis amb els seus propis 

cossos.  

 

Gràcies perquè aquest país no els estarà mai prou agraït per aquest exemple de 

compromís democràtic que ens ha portat a ser un exemple per tot el món. Un món el qual 

una vegada més a la nostra història demanem, a través del punt sis, que es conjuri per 

defensar drets fonamentals. No demanem a cap país del món ni a cap instància 

internacional que es posicioni sobre la independència. Això, els correspon als catalans 

decidir-ho. El que sí els demanem és que ens ajudin a fer allò que tots els grups del 

Parlament europeu, que la majoria d’estat de la unió i que, fins i tot el departament d’estat 

dels Estats Units ens ha demanat que fem; allò que des de Catalunya, fervorosament 
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defensem que cal fer i que, el president de la Generalitat ha demanat explícitament que 

és dialogar. Només amb diàleg desencallarem la situació però davant nostre, ara mateix, 

tenim un estat que es nega a fer-ho. 

 

Acabem amb un últim punt en el qual afirmem que en aquests moments difícils, aquestes 

circumstàncies complexes, confiem amb el Govern i amb Parlament de Catalunya. Unes 

institucions que varen ser escollides amb un mandat clar i explícit, que estem segurs que 

actuaran en defensa dels drets i del benestar dels catalans; que seguiran amb la realitat 

democràtica que ens ha portat fins aquí; que mantindran sempre les portes obertes al 

diàleg i que sabran ser fidels al seu compromís i al clam que els catalans varen expressar 

el passat 1 d’octubre. 

 

 

INTERVENCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL DEL PARTIT DELS SOCIALISTES DE 

CATALUNYA CANDIDATURA DE PROGRÉS (PSC-CP)  

 

Sra. Olga Simarro.- Nosaltres no donarem suport a aquesta moció però diem que el Partit 

dels Socialistes també condemna aquestes actuacions d’abús de la força per part dels 

cossos i forces de seguretat de l’estat. També ens solidaritzem i mostrem tot el nostre 

suport als nostres conciutadans. També demanem diàleg, ningú pot agafar-se la justícia 

per la seva mà. Sabem que aquest procés no era legal i tot i així es continua endavant. 

 

A títol personal dir: senyors no són només vostès els que estan en primera, segon a o 

tercera línia els que han sortit ferits. Tinguin en compte que són moltes persones les que 

estan patint pels esdeveniments ja estigui a favor o en contra d’aquest procés. Aquí 

entrem tots. Crec que s’ha fet tan i tan malament que a dia d’avui estem veient la 

repercussió a la població: famílies i amics enfadats, fins i tot discutits. Incertesa per part 

de molts, sobretot, pels més grans pel que fa a la part financera. S’han creat pors, falta de 

respecte i civisme entre altres, vandalisme... 

 

Volem una Catalunya dins d’Espanya o volem trencar una societat? Crec que tot això 

s’hauria pogut evitar si s’hagués començat dialogant i no agafar-nos a veure qui pot més. 

El que està passant simplement em dóna molta pena perquè donem una imatge molt 
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trista. És molt trist escoltar, i ho he escoltat a Roses, després del dia 1 ‘aquest país ja és 

nostre’. No ens equivoquem. Aquest país és de tots. 

 

Aquesta moció que es presenta necessita un reajustament. Si el que, de veritat, es vol 

expressar és la condemna per les actuacions per l’abús de la força.  

 

 

INTERVENCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL DEL PARTIT POPULAR DE CATALUNYA  

 

Sr. Manel Escobar.- Radicalment no a aquesta moció, condemna o com la vulguin 

anomenar. Des de l’any 1999 que sóc regidor d’aquest Ajuntament, no havia viscut mai 

aquest clima en què avui ens trobem per presentar aquesta condemna, com vostès 

diuen, declaració institucional o declaració de suport a no sé què. Un suport a algú que, 

un dia, va dir a Catalunya hi havia d’haver un referèndum – que és il·legal i 

inconstitucional.  

 

Hi ha moltes empreses que a Catalunya li volen donar les gràcies. De les vuit més 

importants que hi ha a l’IBEX 35, set ja han sortit de Catalunya. Els recordo quines són: 

La Caixa, Banc Sabadell, Gas Natural, Avertis, Freixenet, Codorniu, Agbar... Però això no 

acaba aquí. Empreses de la província de Girona molt importants també han sortit. Déu 

n’hi do, si es consideren orgullosos d’això.  

 

El Partit Popular, ja ho hem dit clarament i no ens tallem. És evident que nosaltres estem 

en contra de qualsevol tipus de violència però aquesta resulta que no només és policial 

com vostès diuen. A nosaltres no ens agrada això que vostès en diuen repressió. Anar en 

contra del sistema, de la llei i de l’estat de dret també és un tipus de violència al qual, el 

govern de la Generalitat, ha cobert d’aquesta manera.  

 

L’adoctrinament que avui en dia es viu a segons quines classes de nens a Catalunya 

també és violència. També és violència que la filla del delegat del govern, una nena de 

vint anys, quan va sortir al carrer es va trobar el seu cotxe rebentat i destrossat. La 

violència és tota i s’ha de jutjar tota, no només la que a vostès els interessa. Un 

referèndum il·legal i inconstitucional. L’alcaldessa és l’alcaldessa de tots: dels 

constitucionalistes, els que els agrada més o menys; dels independentistes i els que són 
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catalanistes més o menys. És l’alcaldessa de tots i el seu posicionament ens deixa una 

mica incòmodes a tots i això s’ha de dir.  

 

Vostès han aconseguit fracturar la convivència a Catalunya entre amics, família, 

companys de feina. Han aconseguit un debat que no és un Barça-Madrid sinó que va una 

mica més enllà. Ahir es va demostrar al carrer que la gent no vol que hi hagi aquesta 

fractura social que ara mateix estem vivint a Catalunya. Volen que s’arregli d’una altra 

manera i nosaltres hem de donar exemple però no saltant-nos les lleis. No podem dir que 

hem d’anar a votar quan sabem que no era legal. Aquell referèndum era totalment il·legal; 

estava fora de la Constitució; el Parlament de Catalunya no pot aprovar, a criteri propi i 

per la seva iniciativa, unes lleis. Nosaltres hem de ser molt més intel·ligents que molts 

polítics per arribar una mica més enllà.  

 

Això ho trobo, de veritat, totalment injust. Declarar persona no grata a Roses al delegat 

del Govern a Catalunya – qui a més a més de ser amic meu és el president del meu 

partit–, una persona que, en el seu dia, per si no se’n recorden va fer unes declaracions. 

Declarem persona no grata a Roses, i recalquem a Roses, una persona que ha compartit 

amb vostès, alguna vegada que altre, molts temes professionals motivats per la política. 

No ho trobo just.  

 

La feina que ha fet la Guàrdia Civil i la Policia Nacional, que és una feina, perquè ells 

l’únic que fan és dedicar-se a complir lleis judicials, precisament del Tribunal Superior de 

Justícia de Catalunya. No se’ls ha de criminalitzar per l’acció d’un dia. Cada cop que els 

necessitem estaran al nostre costat. Només els Mossos d’Esquadra com vostès diuen, 

també hi serà la Policia Nacional i la Guàrdia Civil. Nosaltres, des d’aquí, és evident que 

els donem tot el nostre suport, tant a la Guàrdia Civil com a la Policia Nacional. Nosaltres 

ja vàrem dir públicament que no estem a favor de qualsevol acció i tipus de violència.  

 

En aquest Ajuntament hi ha una figura que, un dia, la Guàrdia Civil va regalar a 

l’Ajuntament de Roses. És una figura commemorativa i molt maca que a mi m’agrada 

molt perquè amb el govern del Partit dels Socialistes la vaig tenir al meu despatx i no 

m’incomodava, al contrari, em trobava molt a gust. Si realment els molesta i no els 

agrada, si us plau, no la llencin. Me la poden entregar que l’agafaré amb molt de gust. 
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INTERVENCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL DEL PARTIT DELS CIUTADANS  

 

Sr. José Manuel Álvarez.- El que va passar el dia 1 d’octubre va ser molt trist. Hi ha 

imatges de les quals no dono crèdit i en aquest sentit serè molt clar. Hi ha dos 

responsables d’aquests fets: un és el senyor president de la Generalitat de Catalunya per 

convocar un referèndum il·legal; i l’altre és el senyor Rajoy per no estar a l’alçada de les 

circumstàncies a l’hora d’elaborar i coordinar els efectius.  

 

No entraré en més discussions. Només dir que, ahir, tots els que no pensem a separar 

Catalunya i Espanya vàrem sortir al carrer. Va ser un dia molt maco i ja era hora que 

aquesta majoria silenciosa sortís i donés la cara.  

 

 

INTERVENCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL D’UNIÓ MUNICIPAL DE CATALUNYA  

 

Sr. José A. Valdera.- En principi no donaré suport a aquesta moció perquè hi ha parts de 

la mateixa que no comparteixo. Quan es vota una moció es vota sencera i no 

comparteixo gran part dels punts que conté. És evident que el dia 1 d’octubre hi va haver 

una manca de coordinació en l’operatiu que coordinava, precisament, crec que era un 

coronel de la Guàrdia Civil en compliment d’una ordre del Tribunal Superior de Justícia de 

Catalunya. Crec que han sortit comandaments intermedis del cos Nacional de Policia que 

ells mateixos reconeixen que hi va haver una manca de coordinació i un operatiu que va 

ser defectuós i que va provocar unes imatges, de les quals, segurament, tots estarem 

d’acord que cal condemnar.  

 

Fins i tot hi va haver unes declaracions del delegat del Govern, senyor Millo, que va 

manifestar que aquestes imatges que va veure tampoc li agradaven. Per tant, en part, 

amb aquestes declaracions el que feia ell era reconèixer aquest error en l’operatiu que es 

va produir.  

 

Em solidaritzo amb totes aquelles persones que van veure alterat el dia 1 d’octubre i que, 

per tant, van ser víctimes d’algun tipus de lesió per part de les forces i cossos de 

seguretat. Crec que l’operatiu es podria haver portat d’una altra forma i, fins i tot, amb el 



 
 

 

 

Codi segur de verificació: ce7170cb-4b38-4e6c-816b-413ee95bd07d.  
Podeu verificar la integritat d’aquest document al web https://www.seu-e.cat/web/roses 

 3 de 3 

mateix resultat que buscava el compliment de l’ordre del Tribunal Superior de Justícia de 

Catalunya però es va optar per anar als col·legis electorals i emprar la força sense tenir 

en compte la força del poble de Catalunya i la valentia que varen tenir molts ciutadans. 

Segurament moltes imatges de les quals va poder veure a tot el món van quedar 

sorpresos per aquesta valentia que va demostrar el poble de Catalunya a l’hora de 

defensar un referèndum que, tot i no ser legal, ells creien que tenien dret a exercir-lo. Per 

la qual cosa, la meva solidaritat.      

 

Hi ha punts de la moció que demanen una mediació internacional, etc. En aquesta es 

parla de diàleg i jo crec més en el diàleg entre institucions – Govern central i la 

Generalitat – que no pas en la mediació internacional. Entenc, des d’un punt de vista 

jurídic, que la mediació internacional, normalment es proposa quan són estats sobirans. 

Per tant, aquí hi ha institucions prou consolidades i prou democràtiques perquè hi hagi 

portes obertes al diàleg sense demanar una mediació internacional donat que és, 

evidentment, un problema intern que ha de solucionar Espanya. 

 

El punt setè, diu: ‘Deixar constància que els municipis catalans i els seus càrrecs electes 

estaran al costat d’allò que decideixin les institucions catalanes, Govern català i 

Parlament de Catalunya.’ i jo no estic d’acord en totes les decisions que puguin prendre 

aquestes institucions. Entenc i respecto les decisions de cadascuna d’aquestes 

institucions perquè són sobiranes per prendre les decisions que creguin oportunes però, 

evidentment, així en genèric, recolzar totes les decisions que prenguin aquestes 

institucions crec que no pertoca. Evidentment, totes aquelles decisions que estiguin dins 

de la llei i la legitimitat, respectar-les; les que estiguin fora de la legitimitat ni tan sols cal 

respectar-les perquè estan fora del marc jurídic. 

 

Aquest és una mica un resum i sobretot, els polítics hem de contribuir a rebaixar la tensió 

i que hi hagi una molt bona convivència entre tots els ciutadans, pensi com pensin. A 

partir d’aquí ja he dit que no donaria suport per aquests punts en els quals discrepo.  

 

 

INTERVENCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL DE GENT DEL POBLE 
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Sr. Francesc Giner.- Gent del Poble dóna suport a tots i cadascun d’aquests punts, com 

no podria ser d’una altra manera.  

 

El suport en el primer punt és per l’atac indiscriminat de les forces del desordre enviades 

per l’estat espanyol d’una manera desproporcionada i covarda a la nostra gent. Una 

actuació que reprovem i no oblidarem.  

 

En segon lloc, per suposat que recolzem els gairebé nou-cents ferits que van provocar les 

forces del desordre i el caos estatals.  

 

En el tercer, estem d’acord en demanar i exigir que aquestes forces del desordre – la 

Policia Nacional i la Guàrdia Civil – enviades des de diferents punts de l’estat espanyol, 

marxin de la nostra terra.  

 

En quart lloc, també estem d’acord en demanar la dimissió d’Enric Millo per ser un dels 

responsables d’aquest acte covard i repressor. Per descomptat, declarar-lo persona non 

grata a Roses. 

 

En cinquè lloc, valorar molt positivament l’actitud de la nostra gent. Una gent que va sortir 

a votar amb valentia i pacíficament, que no va marxar cap a casa tot i estar assabentada 

de les bretolades i agressions de les forces del desordre espanyoles.  

 

També donem suport al sisè i el setè punt. Per tot això hi votarem a favor. 

 

 

INTERVENCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL DE CONVERGÈNCIA 

 

Sr. Marc Danés.- Evidentment, tot el suport als set punts d’aquesta moció. El dia 1 

d’octubre hi va haver un referèndum i la gent va anar a votar. Agrair a l’alcaldessa la seva 

fermesa per tirar endavant aquesta possibilitat de votar en el nostre municipi. Agrair a la 

gran majoria de regidors i a tota la gent que voluntàriament va acudir als col·legis 

electorals a quarts 5 de la matinada. La fermesa cap a la democràcia i el fet que la gent 

pogués expressar-se a les urnes crec que és una de les coses més positives amb les  

que ens hem de quedar d’aquell 1 d’octubre.  
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Per descomptat que nosaltres també vàrem sentir pena el diumenge en veure imatges 

que ens arribaven de companys de Garrigàs, de Girona i d’arreu de Catalunya que 

estaven sent apallissats pel simple fet de defensar el dret democràtic d’anar a votar. Per 

tant, la fermesa amb què defensarem sempre el diàleg, les urnes i que sempre exigirem 

la mateixa resposta per part de l’altre part. No acceptarem que aquí ens arribin forces 

d’ocupació. Per forces d’ocupació em refereixo a aquelles que han vingut únicament i 

exclusivament a maltractar la nostra gent i intentar impedir aquest fet democràtic. No em 

refereixo a les persones que ja estan al nostre país treballant en el seu dia a dia. Em 

refereixo, com acabo de dir, a aquelles que han vingut, únicament i exclusivament, per 

impedir una cosa i fer-ho de la pitjor manera possible perquè ens van tractar com a 

gossos i com a no persones. Això no ho podrem oblidar mai. Crec que la gent del nostre 

país no ho podrà oblidar i tampoc crec que sigui bo que ho oblidem.   

 

Diàleg, ja ho ha dit el president del nostre govern. Fins i tot avui encara tenim temps de 

diàleg; demà tindrem temps de diàleg i, passi el que passi, demà passat seguirem volent 

tenir diàleg. Nosaltres no estem en contra d’Espanya. Estem en contra de les institucions 

i d’aquest govern de l’Estat espanyol. Aprofito per dir que si realment tothom està tant en 

contra de com ha anat aquesta actitud neofeixista de les forces armades, dir que hi ha 

dos partits – el Partit Socialista Obrer Espanyol i Podemos – que avui mateix, si volen 

poden fer fora al Govern del Partit Popular de les institucions, per la qual cosa, des d’aquí 

els emplaço que ens donin aquest cop de mà. 

 

Només afegir que, des d’aquí i com diu la moció, nosaltres seguirem treballant en tot allò 

que demani el Govern de la Generalitat que, legalment i legítimament, està fent tots els 

passos endavant que els ha demanat la societat catalana.  

 

També s’ha dit aquests dies que hi havia una majoria silenciosa, minoria silenciosa o com 

la vulguin anomenar. Nosaltres, l’expressió del poble només l’entenem d’una manera que 

és a les urnes. El dia 1 d’octubre hi va haver una sèrie de gent que es va descartar, que 

no va voler opinar i que, per tant, no va voler participar d’un fet democràtic. Hi vàrem 

anar, vàrem votar i s’ha expressat. Tothom sap perfectament quina és la llei del 

referèndum que és legal perquè ha estat aprovada pel Parlament de Catalunya – 
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institució del nostre país – i, evidentment, és legítima perquè té un ampli suport, tant del 

govern com de la gent del nostre país.  

  

Evidentment que declarem persona non grata a la persona que el mateix govern de 

l’Estat diu que és la màxima responsable de l’Estat en el nostre territori i per tant el màxim 

responsable de la barbàrie que hi va haver el passat 1 d’octubre. Tot el suport, doncs, a 

aquesta moció i tot el suport a què hagi de succeir en el futur.   

 

 

EXPLICACIÓ DE LA SRA. ALCALDESSA PRESIDENTA  

 

Sra. Montse Mindan.- Dir que prenc la responsabilitat de fer arribar una carta d’agraïment, 

com s’ha demanat, per la feina als Mossos d’Esquadra. 

 

Fer una valoració per dir que més enllà, evidentment, de respectar el sentiment – 

independentista o no independentista – que pugui tenir cadascú penso que no es poden 

acceptar algunes situacions o alguns pensaments pel que fa a la violència. La violència 

sempre és violència.  

 

Dir al senyor Manel Escobar que no entenc. Per descomptat que a aquella noia que li 

varen trencar el cotxe, estic completament d’acord que és violència gratuïta que no cal de 

cap de les maneres i és evident que és violència. Però no acabo d’entendre el fet que no 

podem criminalitzar ni Policia Nacional i Guàrdia Civil per un dia que han actuat així. A mi 

em peguen un dia i ja en tinc prou per declarar-ho violent. No cal que em peguin vàries 

vegades. Amb un cop en tinc prou per criminalitzar a la persona que ha pegat.   

 

Per tant no hi puc estar d’acord i crec que ho hem deixat clar. Violència no de cap de les 

maneres i això li accepto al senyor Escobar. Perquè és evident que el que li va passar a 

aquella noia no cali. Entenc que des de totes les posicions possibles sempre hi ha gent 

que – perquè deu ser violenta - ho porta tot un pas més enllà, però no justifico de cap de 

les maneres que no espot criminalitzar perquè només ha estat un dia. Repeteixo que de 

cap de les maneres. La violència sempre és violència. Encara que només sigui un dia. 
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Afegir que no se li va ocórrer a ningú fer un referèndum i ja està. El poble de Catalunya 

porta des del 2010, 2012... De veritat es pensaven que les trobades de l’11 de setembre 

eren per anar-nos-ho a passar; que no teníem res més a fer que anar a manifestacions, 

any rere any, o que no s’estava reclamant res? A mi em sembla que el que hi va haver a 

l’altra banda va ser una inconsciència total del que el poble català estava reclamant i que 

ens ha fet arribar fins a dia d’avui. 

 

 

SEGONA INTERVENCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL D'ESQUERRA REPUBLICANA (ERC-

AM)  

 

Sr. Joan Plana.- Per respondre a algunes de les intervencions que s’han fet, començaré 

referint-me als companys de Ciutadans i del Partit Popular.  

 

Justificar el que va fer la policia el passat 1 d’octubre al·legant que el referèndum és 

il·legal – estic convençut que vostès estan perfectament convençuts que el referèndum va 

ser il·legal, però preguntar-los si, fins i tot així, creuen que justifica pegar a gent de la 

manera com es va fer. Cometre un delicte, fins i tot en el cas que les persones que 

estiguessin allà comentessin un delicte, que no el cometien perquè, en tot cas, si algú 

havia comès alguna cosa il·legal – evidentment nosaltres creiem que no – però si algú ho 

hagués fet haurien estat les organitzadores del referèndum però en cap cas a la gent que 

va anar als col·legis electorals i que tenia tot el dret del món de ser un diumenge al matí 

en un col·legi electoral.  

 

Per tant, per començar no varen cometre cap delicte, però és que encara que l’haguessin 

comès, el fet d’haver-lo comès no justifica en absolut que et puguin atonyinar de forma 

indiscriminada. Si vostè, avui sortint d’aquí comet una infracció de trànsit, el policia el pot 

parar i li pot posar una multa però no pot començar a fotre-li cops de porra perquè ha 

comès una infracció. La violència que exerceixen les administracions públiques ha de ser 

sempre proporcionada i en pro de l’interès general. Les imatges de l’1 d’octubre no ho 

justifiquen en cap concepte. El senyor José M. Álvarez ha dit que donat que el 

referèndum era il·legal la responsabilitat d’allò era, en part, del Govern de la Generalitat 

per haver-lo organitzat...  
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Repetir que l’actuació de la Guàrdia Civil no té cap  mena de justificació possible. Com 

tampoc té cap mena de justificació comparar això amb el sistema educatiu català o 

comparar això amb el sistema català de mitjans audiovisuals. El senyor Àlvarez té tot el 

dret a considerar que el sistema educatiu català no és bo o que el sistema de mitjans 

públics de comunicació no és bo. Però considerar que això és violència al mateix nivell de 

què vàrem veure el passat dia 1 d’octubre, perdoni però a mi aquest paral·lelisme m’ha 

fet mitja por i tot.  

 

Dir-los també que quan han dit que varen sortir ahir a manifestar-se en defensa de les 

seves idees, només faltaria, tenen tot el dret a fer-ho. Dir-los també que, els Mossos 

d’Esquadra, justament, el que varen fer a la manifestació d’ahir va ser garantir l’ordre 

públic perquè la manifestació es pogués desenvolupar amb total normalitat, a diferència 

del que va fer la policia i la Guàrdia Civil el passat 1 d’octubre quan molta gent va 

expressar també la seva opinió.  

 

Quan diu el senyor Manel Escobar diu que l’alcaldessa ha d’actuar com l’alcaldessa de 

tots els rosincs, dir-li que l’alcaldessa, com van fer molts altres alcaldes del país, el que 

va fer va ser signar un decret que facilitava que tots els rosincs – els que es manifesten 

l’11 de setembre, els que es van manifestar ahir i els que no s’han manifestat mai – 

poguessin anar a votar el que volguessin; que votessin que si, que no, poguessin votar 

nul o quedar-se a casa i no anar a votar. El Decret de l’Alcaldia que es va signar, no se 

m’acut un decret que sigui més referent a tots els rosincs que aquell. Per tant, dir-los que 

sincerament crec que alguns dels arguments que es deixen anar per tal de justificar 

certes coses, a mi personalment em preocupen.  

 

Pel que fa als companys del Partit dels Socialistes i Unió Democràtica, agraeixo – i ho dic 

sincerament perquè en aquests dies, de vegades costa de trobar – una argumentació 

pausada i serena. Tot i que és obvi que jo no comparteixo els seus arguments, crec que 

són fruit d’una posició perfectament respectable i perfectament coherent. Ara bé, així com 

entenc que puguin no donar suport a aquesta moció perquè hi ha punts que poden no 

compartir, els demanaria o els emplaço que, de cara al proper Ple – i més si els 

companys del Partit Socialista volen presentar una altra moció – crec que aquesta 

declaració no és incompatible amb una altra que puguem presentar en la qual vostès s’hi 
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puguin sumar i puguem, també, condemnar amb altres paraules o d’altra manera o amb 

altres acords aquestes accions.  

 

Des del nostre grup municipal creiem que la moció d’avui és necessari aprovar-la perquè 

hi ha una majoria del Ple que s’expressa en aquesta línia però no creiem en absolut que 

sigui incompatible amb algun altre tipus de declaració de la violència que pugui ser 

encara molt més àmplia de la que avui aprovem. Per tant, els demano que treballem junts 

per poder complementar això amb una declaració encara més àmplia. 

 

 

INTERVENCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL DEL PARTIT DELS SOCIALISTES DE 

CATALUNYA CANDIDATURA DE PROGRÉS (PSC-CP)  

 

Sr. Antonio Rodríguez.- Aprofitaré per explicar una mica la nostra posició. En primer lloc, 

evidentment, no estem d’acord amb el punt setè perquè no podem estar d’acord, com tots 

sabeu, amb les decisions de les institucions catalanes. De fet exigim, i així ho direm  en la 

propera moció, reprovar els responsables polítics per la incapacitat, tant per part de les 

forces de l’ordre com pel manament que s’ha fet. No sé si es produirà una moció de 

censura o no però és una qüestió de democràcia i d’aritmètica democràtica. Alguns 

nacionalistes també s’han de posar a tiro i no tots els nacionalistes estan disposats a fer 

una moció de censura a data d’avui.  

 

En tot cas, reprovar això i exigir al Parlament que cedeixi i pari perquè ha trencat l’estat 

de dret. Vostès van fer una votació i no sé si no se n’adonen però una votació per majoria 

com s’ha fet al Parlament, d’aquí a quatre anys, si es declara la independència i 

s’aconsegueix, no podem tornar-la a votar. Aquestes coses es prenen per consens i  per 

majories qualificades perquè són definitives de tot un poble. Aquí hi ha dues 

deslegitimitats com bé ha dit algun membre del Partit demòcrata i és necessari negociar.  

 

Nosaltres presentarem una moció i la deixem amb calma i paciència per reflexionar-la i 

per veure si és possible que posem seny i reprovem allò que hem de reprovar sense 

criminalitzar a ningú i buscant solucions. Aquesta és la nostra posició. No estem d’acord 

amb un nacionalisme sense exacerbat castellà ni un nacionalisme exacerbat català. Ens 

agraden més les banderes blanques i en aquests moments més que mai.  
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Condemnem enèrgicament les accions que s’han fet. Hi ha altres mitjans per fer-la i, 

evidentment, hi ha algú que s’equivoca. Hem de reprovar aquesta acció al govern central 

per la qual cosa us emplacem a tots a buscar solucions al respecte. Nosaltres també 

creiem en la democràcia i creiem que s’ha de votar però ha d’haver-hi les condicions. 

També els mitjans audiovisuals de tots no es poden passar set anys demanant la mateixa 

cosa repetidament i reiteradament. Això condiciona el vot de moltes persones. La 

propaganda ja sabem com funciona. Hi ha d’haver un equilibri en aquestes coses i en 

aquests moments no es produeix. Per tant, hi ha moltes coses de les quals hem de parlar 

i, en aquests moments, potser ja negociar.   

 

 

SEGONA INTERVENCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL DEL PARTIT POPULAR DE 

CATALUNYA  

 

Sr. Manel Escobar.- Repetir que nosaltres ja vàrem fer públic que estàvem en contra de 

qualsevol tipus d’actuació violenta. Tot és condemnable en la seva justa mesura. No es 

pot valorar un cost de força de seguretat de l’Estat per una actuació. No es pot anar en 

contra de la llei perquè això té repercussions. Donar tot el nostre suport, des d’aquí, al 

nostre company i amic Enric Millo. 

 

 

SEGONA INTERVENCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL DEL PARTIT DELS CIUTADANS  

 

Sr. José Manuel Álvarez.- Dir al senyor Marc Danés que la gent no va anar a votar només 

perquè va respectar la legalitat. Era una votació il·legal i per això la gent no va anar a 

votar.  

 

En resposta al senyor Joan Plana dir-li que jo també condemno les imatges ja que són 

unes imatges de les quals no dono crèdit. Per a mi va ser un dia molt trist en veure 

aquestes imatges, però de la mateixa manera que el senyor Plana considera que hi ha 

uns responsables jo considero que aquests actes també van tenir una altra 

responsabilitat. Condemno tot tipus de violència, sigui d’una part o altra, i la intolerància. 

Ho condemno com a persona, com a regidor i ho condemnaré sempre. Espero que en un 

futur, aquestes paraules de incoherent i respectables no es tornin a pronunciar.  
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SEGONA INTERVENCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL D’UNIÓ MUNICIPAL DE CATALUNYA  

 

Sr. José A. Valdera.- Vull matisar algunes de les coses que s’han dit com per exemple el 

que ha referit el senyor Francesc Giner ha parlat de la nostra terra. Crec que frases com 

la nostra, la teva... crec que és molt millor dir una terra d’acollida per a tothom. Més que la 

nostra perquè fa lloc a pertinença i exclusió per part d’altres quan s’ha referit a les forces 

d’ocupació fora de la nostra terra. També és terra d’ells perquè són espanyols però 

encara que no ho fossin, encara que Catalunya fos un estat independent també tindrien 

dret a venir.  

 

 

INTERVENCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL DE GENT DEL POBLE 

 

Sr. Francesc Giner.- De turisme. 

 

 

SEGONA INTERVENCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL D’UNIÓ MUNICIPAL DE CATALUNYA  

 

Sr. José A. Valdera.- De turisme o del que sigui però quan el senyor Giner parla de la 

nostra terra és exclusiu i a mi m’agraden més frases inclusives com dir una terra 

d’acollida. O, com ha dit el senyor Marc Danés, quan ha parlat de forces d’ocupació dir 

que nosaltres que ens dediquem a la política i, per tant, som un referent de cara a la 

població el fet d’utilitzar frases com aquesta, que després es repeteixen a la via pública, 

és dolent perquè també pot venir a la contrària. Ho vàrem poder veure ahir a  la 

manifestació que generen l’efecte contrari a les forces de seguretat, en aquest cas, que 

tenim aquí Catalunya. Hem d’intentar entre tots baixar una mica la crispació. 

 

Llavors passa el que passa. Perquè quan diu forces d’ocupació - Guàrdia Civil i Policia 

Nacional – que varen venir... en recordar que hi ha molts guàrdies civils i policies 

nacionals que tenen aquí el seu destí i que estan treballant han rebut coaccions i 

amenaces i em consta perquè en conec molts i m’ho han fet arribar. Els seus fills i filles, 

fins i tot, a les escoles s’han vist molt perjudicats perquè els han dit que si els seus pares 

eren assassins... De vegades generalitzar és molt dolent i la gent tendeix a fer-ho. Això 
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ha passat i em consta a nivell personal. Repetir doncs que nosaltres que tenim una 

responsabilitat com a polítics hem d’intentar no utilitzar aquests tipus de frases que 

després, evidentment, la gent fa seves.       

 

També ha dit que el referèndum estava acordat i era legal dins del marc de la legalitat 

catalana. Òbviament, a dia d’avui, el dia que es va aprovar la Llei del referèndum i la Llei 

de transitorietat jurídica Catalunya encara forma part d’Espanya i en formava part quan es 

van aprovar, per tant, aquestes lleis aprovades pel Parlament de Catalunya estaven fora 

de la legalitat. Entenc que, de moment només hi ha una única legalitat, no n’hi ha dues 

perquè si no hi hauria un xoc de legalitats i davant d’aquest fet, el que té la potestat de 

pronunciar-se és el Tribunal Constitucional que les va suspendre. Quan hi ha un recurs 

del Govern, automàticament queden suspeses. Encara perquè no han estat il·legalitzades 

perquè no s’ha pronunciat. També el Tribunal Superior de Justícia de Catalunya va obrir 

un procediment en aquest sentit. 

 

Quan l’alcaldessa diu que condemna tot acte de violència, és evident que tots  ho 

condemnem. Ha fet referència que si algun dia la policia li pegava, amb un sol cop ja en 

tindria prou. Evidentment això ho comparteixo. Però dir-li que no s’oblidin que la policia 

tenen, per llei, el monopoli de l’ús de la força i, per tant, en qualsevol actuació poden 

utilitzar aquesta força sempre que ho facin amb oportunitat, proporcionalitat i 

congruència. Per la qual cosa, de vegades, la policia ha d’exercir la violència i aquesta és 

legal sempre que ho facin amb aquesta oportunitat, proporcionalitat i congruència que 

estableix la normativa.  

 

 

SEGONA INTERVENCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL DE GENT DEL POBLE 

 

Sr. Francesc Giner.- Jo parlo de la nostra terra i de lo covards que varen ser els policies 

perquè tot i que entenc que ells tenien ordre d’actuar, es pot actuar d’alguna manera per 

impedir algun acte. Ara bé, l’odi i la mala llet amb la que pegaven als nostres avis i àvies i 

a tothom ha quedat palès a les imatges. És d’això del que em queixo i per això els tracto 

del que són covards, repressors... Igual que els responsables que vinguessin tota 

aquesta gent a la nostra terra com el senyor Millo de qui no tinc cap ganes que pugui 

venir a Roses i l’haguem de rebre. 
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INTERVENCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL DE CONVERGÈNCIA 

 

Sr. Marc Danés.- Refermar que és cert que som un poble d’acollida, ho hem estat sempre 

i com a tal hem sigut dialogants i sempre hem intentat amb total normalitat, conviure amb 

tothom. L’alcaldessa ens posava exemples d’intents de diàleg tot i que n’hi va haver molt 

abans. El 2008 ja es va començar a intentar aprovar un Estatut de Catalunya que se’l van 

passar pel forro. Constantment es porten al Tribunal Constitucional totes aquelles lleis 

que afavoreixen a la gent del nostre país com per exemple la llei de la pobresa 

energètica, la llei que volíem fer de l’habitatge social, posar una quota als bancs perquè 

poguessin seguir treballant per tota la gent que ho està passant malament al nostre 

municipi...  

 

L’única solució que hem trobat, al final, ha estat amb una majoria amplia i democràtica del 

Parlament de Catalunya. Un Parlament que no ens l’hem inventat ni l’hem posat a dit sinó 

que és un Parlament que sorgeix d’unes eleccions democràtiques en què tota la 

ciutadania va poder anar a votar i va decidir que, unes forces que en el seu programa 

portaven el dret a decidir i aquest referèndum per, després, poder crear un estat propi va 

guanyar. Això un demòcrata ha d’acceptar-ho. L’única diferència que hi ha entre ara i fa 

vint anys, potser, és que fins ara vostès tenien la majoria i tots acceptàvem de bona 

manera que no poguéssim tirar més endavant però ara, sentint-ho molt, la majoria la té la 

gent que creu que hem de ser un estat independent i, per tant, entenc que vostès, també, 

han d’acceptar els resultats.     

 

M’agrada molt la història i el dia 1 d’octubre vaig veure imatges que havia vist, amb blanc 

i negre, que m’explicaven els meus avis i besavis – els quals vaig poder conèixer – i que 

pensava que mai més en el meu territori i repeteixo en el meu territori tornaria a veure. El 

que és pitjor de tot és que aquests discursos que alguns de vostès han fet em fan posar 

la pell de gallina perquè segueixen insistint en què la llei, la llei i la llei. Dir-los que si 

vostès no compleixen la nostra llei, nosaltres seguirem endavant.  

 

No sé si això de l’aplicació de l’article 155 ens ho hem de prendre com una amenaça. Si 

hem de prendre com una amenaça el fet que aquests senyors que estan allotjats al 

nostre territori ens tornaran a venir a apallissar, com diu el senyor Francesc Giner, als 
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nostres avis, a les nostres àvies, als nostres fills, germanes, mullers... Espero que no 

perquè el poble català ha demostrat fermament que som un poble pacífic que, malgrat les 

provocacions que hi va haver el dia 1 d’octubre; les provocacions que hi va haver els dies 

abans i les provocacions que hi va haver els dies després hem respost d’una manera 

pacífica. Crec que algun dia hauríem d’estudiar aquest pacifisme del poble de Catalunya. 

Constantment hem demostrat que som gent que ens agrada col·laborar, tirar endavant, 

que només volem viure bé i que la gent que ve darrere nostre visqui més bé.  

 

Si això ho hem de fer en què ens vagin pagant, com ha dit l’alcaldessa amb una vegada 

n’hi ha prou. A mi encara no m’han pegat però és que no cal que em peguin. Ja n’he 

tingut prou amb les imatges. El fet que alguns regidors ara mateix facin comentaris 

mentre jo parlo demostra clarament com som uns i els altres. Uns hem estat callats 

mentre vostès deien el que volien i vostès intenten callar la nostra veu.  

 

Només dir que ratifiquem que aquesta és la imatge que crec que ha de quedar. Uns 

deixem parla i els altres no voleu que parlem. Per tant donem suport a la moció. 

 

 

INTERVENCIÓ DE L’ALCALDESSA  

 

Sra. Montse Mindan.- Des del respecte a totes les postures dir que jo encara no he trobat 

ni la proporcionalitat ni l’oportunitat en algunes de les imatges que es van veure. 

Realment si el senyor Valdera ho ha trobat, el felicito. Ja sé perquè serveix la policia però 

repeteixo, per mi, no era el cas ni de proporcionalitat ni oportunitat. Encara que el senyor 

Valdera em recordi perquè serveix la policia li he de respondre que sí que entenc què ha 

de fer la policia. Jo li repeteixo que allò que ha de fer la policia no ho vaig trobar. Encara 

estic buscant la proporcionalitat i l’oportunitat. 

 

 

Tot seguit es passa a votació i se n'extreu el següent resultat: 

 

Vots a favor: DÉU (10) Montse Mindan, Carles Pàramo, Marc Danés, Anna Jorquera, 

Joan Plana, Èric Ibañez, Verònica Medina, Gerard Teixidó, Francesc Giner i Fèlix Llorens.  
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Vots en contra: SIS (6) Olga Simarro, Antonio Rodríguez, Manel Escobar, Àngel Tarrero, 

José M. Alvarez i José A. Valdera. 

 

Abstencions: UN  (1) Juan M. Fernández. 

 

En veure el resultat de les votacions, l'Alcaldia presidència declara aprovada la proposta 

tal com ha estat redactada i s'eleva a acord plenari.  

 

 

EXPLICACIÓ DE VOT  

 

Sr. Juan M. Fernández.- He escoltat opinions de tota mena i voldria deixar la meva. El 

meu vot ha estat una abstenció perquè tinc una cosa molt clara i que suposo que tots ja 

la teniu. Jo no sóc independentista i com que no ho sóc tot i que assisteixi a llocs on m’he 

de queixar pel tracte policial... amb el que estic completament d’acord, hi ha molts punts 

d’aquesta moció amb els que podria estar d’acord i n’hi ha d’altres que podria discutir 

perquè es podrien haver fet d’una altra manera. Ara bé, hi ha un punt amb el que no hi 

estic gens d’acord i és per aquest motiu que m’he abstingut.     

 

També voldria fer una puntualització i és que imagino que el senyor Francesc Giner quan 

diu la nostra terra es deu referir a la meva; és a dir els que no estem a favor del sí, votem 

no, o no som independentistes. També és la nostra terra perquè tenim la sort de tenir 

més d’una terra. Jo en tinc més d’una i considero que aquesta considero que també és la 

meva igual que també ho és l’andalusa. Repeteixo que considero que aquesta és la meva 

terra i pel fet que avui m’abstingui no vol dir que sigui ni millor ni pitjor català que cap dels 

que hi pugui haver a Catalunya. 

 

No estic d’acord en el setè punt on diu que hem d’estar d’acord amb les institucions 

catalanes, amb el Govern català. Jo no estaré mai d’acord amb el Govern català ni amb 

les institucions catalanes, ni amb els d’aquí ni amb els d’allà sempre que em vulguin 

portar on ells volen per un camí amb el qual jo no hi estic d’acord. Potser el final seria el 

mateix però jo considero que hi ha altres camins per arribar-hi. El redactat del setè punt 

on diu: ‘Deixar constància que els municipis catalans i els seus càrrecs electes estaran al 

costat d’allò que decideixin les institucions catalanes, Govern català i Parlament de 
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Catalunya.’ Repeteixo que ni de Catalunya ni d’enlloc sempre que jo no hi estigui d’acord 

pel camí per on em portaran. Que es trenqui tota la societat que, fins i tot pot arribar a un 

tema d’elit que jan o vull ni pensar-hi. Únicament per aquest punt he votat el que he votat. 

 

 

No havent-hi més assumptes a tractar, l'alcaldessa aixeca la sessió a les 13:55 hores, de 

la qual cosa en dono fe. 

 

 

Document signat electrònicament. 
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